
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: I/6419.

Benyújtás dátuma: 2023-12-06 10:49

Parlex azonosító: NXCGJK180001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Fekete-Győr András (Momentum) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az interpelláció címe: "Miért jó Magyarországnak, hogy egybillió forintnyi közpénzt adnak 
Mészáros Lőrinc cégeinek?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 
Talán  a  Miniszterelnök  Úr  is  értesült  róla,  hogy  a  2019–2021-es  időszakban  a  gyermekkori
cimborája, Mészáros Lőrinc cégei 1141 milliárd forintnyi közpénzt nyertek el.  Az ezüstérmes a
külügyminisztert jachtoztató Szíjj László, az ő vállalatai 842 milliárdnyi közbeszerzést nyertek el.
Mindez a Transparency International Magyarország jelentéséből is tudható, akik több mint 2500
cégről  és  az  általuk  2019 és  2021 között  elnyert  mintegy 34 ezer  közbeszerzésről,  valamint  a
nyertes cégek végső tulajdonosairól készítettek beszámolót.
 
Tehát bő egybillió forint közpénz három év alatt Mészáros Lőrinc cégeinek, Miniszterelnök Úr. Úgy
vélem, tartoznak némi magyarázattal azt illetően, hogyan és miért történt ez.
 
Elsőként  az  érdekelne,  mi  történt  2015-ben,  amikor  Simicska  Lajos  hirtelen  elveszítette  üzleti
érzékét,  Mészáros  Lőrinc  viszont  megtalálta  azt.  Próbáltam megtudni,  mi  a  titok,  de  Mészáros
Lőrinc erről csak annyit árult el, hogy legyünk „bátorak”.
 
Tisztelt Miniszterelnök Úr, ha feltételezzük, hogy nem egy fatális véletlen az oka, akkor arról valaki
döntést hozott, hogy az elmúlt nyolc évben Mészáros Lőrincet kellett tömni közpénzzel. Kérem,
gazdasághoz értő emberként írja le nekünk, pontosan hogyan érték el, hogy Mészáros Lőrinc vegye
át Simicska Lajos helyét!
 
Az is  érdekelne,  miért  jó  Magyarországnak,  hogy egybillió  forintnyi  közpénzt  adnak Mészáros
Lőrincnek?  Mi  a  nemzeti  érdek  egy  ilyen  gigavagyon  megteremtésében?  Milyen  elvárásokat



fogalmaznak meg Magyarország leggazdagabb embere felé, aki a vagyonát szinte kizárólag magyar
és uniós közpénzből szerezte? Nem kellene közösen megbeszélnünk azt, milyen kötelezettségekkel
jár, ha valakinek ennyi közpénzt juttattnak?
 
A Momentum legalább három ilyen felvetéssel is tudna élni.
 
Egyrészt, ha már nemzeti tőkésnek becézünk egy oligarchát, tegyünk is úgy, mintha tényleg nemzeti
lenne, tehát minden magyar érdekét szolgálja: várjuk el tőle, hogy a munkavállalói számára a lehető
legkedvezőbb foglalkoztatási körülményeket biztosítsa. Másodikként ott a közteherviselés kérdése.
Elég abszurd, hogy Mészáros Lőrinc maximum olyan arányban adózik, mint egy lakótelepi kisbolt
tulajdonosa, de inkább kedvezőbben a sok kedvezmény és támogatás okán. Biztos nem tudunk, és
nem akarunk  a  szupergazdagoktól  többet  elkérni?  Erre  nem az  a  megoldás,  hogy  a  Mészáros
Csoport  karitatív  tevékenységét  koordináló  Pro  Filii  Alapítvány  évi  egymilliárd  forintot  fordít
támogatásra.  Ez  az  éves  közpénzbevételük  3  ezreléke.  Harmadik  szempontként  pedig  a
transzparencia kérdését vetném fel. Miért kell nyomozni ezeket a bevételeket és összefonódásokat,
miért nem várjuk el, hogy a lehető legrészletesebben számoljon be a cégcsoport a tevékenységéről?
 
Várom válaszát, Miniszterelnök Úr!
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